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Zadnji vedno dobijo
najmanj

»Smo zadnja krajevna skupnost v viški obči-
ni, zato smo najbolj odrinjeni, vsega dobimo
najmanj,« se radi pritožujejo Laščani. češ da
pri njih oslaja le drobiž iz občinskega mošnjič-
ka, medtem ko drugi, večji denarci. gredo
drugam.

Prišlek. ki ga zanese na velikolaška brezpolja.
lahko razume njihov gnev. Ceste. tako komunalnc.
kot lokalne. so povečini v obupnem stanju. Ijudje pa
pijejo vodo. ki je na meji užitnosti.

»Pitna voda je zdaj naš največji problem.« nas je
opozoril predsednik skupščine KS Velike Laščc
Manfred Deterding, ki krajevne nadloge razvršča
kar po stopnjah problematičnosti. »Na območju naše
krajevne skupnosti imamo sicer kar sedem vodovo-
dov, toda prav v vseh je voda oporečna. kajti pojav-
ljajo se številne okvare na vodih. ker je bilo celotno
omrežje zgrajeno bolj na ho-ruk. Precej denarja. ki
ga dobimo od vodarine. gre zdaj za vzdrževanjc
vodovodnih omrežij. da sploh še normalno delujcjo.

V KS si vsekakor želimo. da bi bili povezani z enim
samim centralnim vodovovom. ki bi nas oskrboval
z zdravo, pitno vodo. V ta namem smo že predlani
v Podstrmecu izkopali dve globinski vrtini. kjer naj
bi bilo novo zajetje. Analiza vode iz teh vrtin je
pokazala. da je voda tam tako biološko. kot kemično
neoporečna, pa tudi ni bojazni. da bi je zmanjkalo.
Idejni projekti za ta novi vodovov so že naročeni.
Ukvarjamo pa se tudi z mislijo. da bi po nekakšcn
modularnem sistemu združili tudi vodovode posa-
meznih krajevnih skupnosti.«

V lanskem letu so na največjem vodovodu Velike
Lašče-Uzmani že zamenjali nekaj cevi (na glavnem
vodu). in sicer v dolžini 650 metrov. Letos naj bi
zamenjali še nadaljnih 350 metrov cevi. Ta vodovod
jim. kot pravijo. povzroča še največ preglavic. Nckaj
denarja za to obnovo so dali sami krajani. del srcd-
stev pa so dobili od Mestnega sekretariata za komu-
nalno gospodarstvo, Promet in zveze.

Medkrajevne ceste le počasi dobivajo asfaJt



Prednost cesti Prilesje—Lužarji
Ceste so najbolj žalostni kontrast med velikolaški-

mi vasmi in okološkimi naselji. ki pripadajo soscd-
njim občinam. Tako občina Cerknica. kot Ribnica in
Grosuplje so »pripeljale« asfalt vse do njihovih mcja.
medtem ko se velikolaško obmoije. ki ždi na samcm
robu viške občine. še vedno otepa z makadamom.
Kot nam je povedal predsednik sveta KS Vclike
Lašče Alojz Dolšina, imajo v prioritetnem planu
obnove še zlasti kakih 12 kilometrov dolgo lokalko
Prilesje-Lužarji. ki povezujejo kar tri občine. hkati
pa je tudi dobra povezava Velikih Lašč in okolice
z Notranjsko. Cesto naj bi obnavljali po etapah. prvi
del pa bodo skušali sanirati že letos. Za siromašno
krajevno skupnost je cesta kajpak prevelik zalogaj.
zato jim pomaga tudi MSKGPZ. Manfred Dcterding
pravi o tem:

»V prioriteti je zdaj kaka 2 kilometra dolgi odsck
Mala Slevnica-Karlovica. Tega bomo skušali urcditi
že drugo leto. Potem nam bosta ostala samo šc
odseka Prilesje-Dvorska vas in Karlovica-Lužarji
(del ceste v Dvorski vasi in Mali Slevnici. ki tvorita
obliko križa. je že asfaltiran. in sicer v dolžini 850
metrov). Za slednjega projekti žal še niso izdelani.
Stanje celotne ceste od Prilesja do Lužarjev je narav-
nost katastrofalno. Cesto sicer vzdržuje Cestno po-
djetje Ljubljana. toda tudi ta se otepa z gmotnimi
težavami. Tako dalečje že prišlo. da nam. MSKGPZ
daje material. s katerim vsaj za silo krpamo luknje
(pomaga jim tudi kmetijska zadruga).

Tudi cesta Knej-Karlovica. po kateri prav tnko
vozi šolski avtobus in teče redna avtobusna proga. jc
še vedno makadamska. ni pa še jasno. ali bo to
lokalka ali komunalka. vsekakor se borimo. da bi jo
čimpej asfaltirali.«

Med problematičnimi »komunalkami«. odgovorni
•v KS Velike Lašče posebej omenjajo cesti Velike
Lašče-Podsmreka-Kaplanovo (lani so to že obno-
vili v dolžini 400 metrov) in cesto Rašca (Samovec-
)-Jakičevo-Ulaka. Slednja se priključuje na prcjš-
njo. Ob teh dveh cestah je še največ naselij. hkrati pa
tudi tu vozi šolski avtobus (načrtujejo tudi prcvoz
šolskih otrok iz Velikih Lašč na Kaplanovo. in sicer
prek Podsmreke).

Na prepotreben asfalt pa čakajo tudi še komunal-
ke Mramor-Velika Slevica. odsek na Škrlovico. ce-
sta iz Velikih Lašč na železniško postajo in pa odseki
Logarji. Brankovo. Opalkovo. Stope in Male Lašče.

Novi vaški odbori veliko obetajo
Laški krajevni kronisti bodo pod zadnje časovne

razdobje lahko vpisali še nekaj novih pridobitev: vasi
Podsmreka, Ulaka in Strmec so dobile javno raz-
stvetljavo. razsvetljeni sta tudi že farna cerkev v Ve-
likih Laščah in podružnicah na Veliki Slevici. med-
tem ko sta novi mrliški vežici v Laščah. ki bi morali
biti končani že pred štirimi leti. še vedno v gradnji.
Na vežicah bo potrebno postoriti še marsikaj. treba
bo vgraditi še okna in vrata. položiti keramičnc
ploščice in urediti okolje. uporabno dovoljenje pa
bosta dobili šele. ko bo odstranjeno Mercatorjcvo
skladišče za krajevnim pokopališče.

Kot so nam povedali ogovorni v kraju. se že jasno
kažejo tudi rezultati novoformiranih vaških odborov.
ki so z lastnim delom pa tudi samoprispevkom že
precej pripomogli k razvoju kraja. Posebej pa so
pohvalili tudi delo KUD Primož Trubar. TVD Vcli-
ke Lašče in tamkajšnje planinsko. turistično in gasil-
sko društvo. Bodočim voznikom pa bo še kako prav
prišla tudi nova avtošola. ki so jo nedavno vpeljali.
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